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Referat: aftagerpanelsmøde for 
civilingeniøruddannelsen i Sundheds- og 
velfærdsteknologi 

Tirsdag den 6. september 2022, kl. 14.00 – 15.00 (Online) 

Deltagere i mødet: 

Frank Neidhardt (Medicoteknik, Region Syddanmark) 

Ronnie Horup (Medicoteknik, Region Syddanmark) 

Jakob Skovgaard (Sanibel Supply og RadioEar) 

Per Lynnerup (Teccluster A/S) 

Morten Hoff (Syddansk Sundhedsinnovation) 

Sara Beck Larsen (OUH – Klinisk IT)  

Nirusha Jeevanandan (Netcompany)  

Henrik Lindholm (Cambio Healthcare Systems A/S), 

Ellen Raben Pedersen (SDU, Uddannelsesleder) 

Mette Jantzen (SDU, Uddannelseskoordinator) 

 

Afbud: Jens Bouet (Dansk Handicap Forbund), Søren Møller Parmar-Sielemann (Danish Life Science Cluster) 

 
 

Dagsorden 

1. Velkomst (v / Ellen Raben Pedersen) 

2. Præsentation for/af nye medlemmer i panelet – bordet rundt 

3. Status for Sundheds- og velfærdsteknologiuddannelsen (v / Ellen Raben Pedersen) 

4. Input til uddannelsen overordnet – punktet drøftes på næste uddannelsesudvalg 

5. Projektdag den 25. oktober – senest tilmelding 11. oktober 

6. Eventuelt – næste møde i foråret 2023 
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Referat af mødet 

Pkt. 1 Velkomst ved Ellen Raben Pedersen. 

 

Pkt. 2 Ellen Raben Pedersen er tiltrådt som ny uddannelsesleder for Sundheds- og velfærdsteknologi pr. 1. 

april 2022 og har overtaget rollen efter Palle Hermansen, som selv har valgt at fratræde posten som 

uddannelsesleder.  

Derudover bydes der velkommen til 3 nye medlemmer i panelet; Sara Beck Larsen fra Klinisk IT v/OUH, 

Nirusha Jeevanandan fra Netcompany og Henrik Lindholm fra Cambio Healthcare Systems.  

I forbindelse med bordet rundt fortæller Frank Neidhardt, at der pt. ikke er ansat dimittender fra 

uddannelsen i Sundheds- og velfærdsteknologi hos Medicoteknik, men at der i nærmeste fremtid vil blive 

opslået flere stillinger, som kan være attraktive for uddannelsens dimittender.   

Sara fortæller, at der er ansat en stor del dimittender på OUH og dertil hørende underafdelinger. Regional 

IT har oprettet en afdeling i Odense for at kunne rekruttere flere til afdelingen. 

 

Pkt. 3 Status for Sundheds- og velfærdsteknologiuddannelsen. Til bachelor studiestart her i september er 

der mødt 24 studerende ud af 26, som havde takket ja til plads. 14 studerende er startet på kandidaten, 

hvilket er det mindste optag i flere år. Derudover har uddannelsen fine nøgletal for frafald, studietid, 

ledighed mm. 

 

Pkt. 4 Ellen opfordrer panelet til at komme med input til uddannelsen, herunder ønsker til udvikling af 

uddannelsen eller ønskede kompetencer hos uddannelsens dimittender. Uddannelsens overordnede 

struktur skal drøftes intern på det kommende uddannelsesudvalgsmøde.  

Panelet fremkommer med mange gode inputs, som f.eks.: 

• Kendskab til og forståelse for flere programmeringssprog, såsom Python, C++, Java 

• Kendskab til metodikker bag programmeringssprog 

• Kompetencer til at kunne programmere og lave en kode  

• Kendskab til IT-arkitektur, herunder UML og ArchiMate 

• Kendskab til standarder indenfor sundhedsområdet 

• Forretningsforståelse og udbudsjura 

• Projektledelse, evt. et kursus med et rigtigt projekt fra den virkelige verden 

• Viden om implementeringsprocesser 

• Brugerinteraktion og klinisk forståelse 

• Audiologi  

• Uddannelsen er unik grundet tværfaglighed mellem det tekniske og sundhedsfaglige. 
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I forhold til punktet omkring standarder, så har uddannelsen allerede et kursus på 6. semester bachelor, 

hvor de studerende undervises i standarder og regulativer: ”The regulatory process of medical devices” – 

link til fagbeskrivelsen: https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=102025 

Panelet spørger indtil, om titelskift på uddannelsen har haft den ønskede virkning. Var der blot tale om ny 

label men med samme indhold? Overvejer man en drejning af uddannelsen hen imod en større 

digitalisering? Ønsket om titelændring var en ledelsesbeslutning for at tiltrække flere studerende. 

Uddannelsesledelsen har ikke planer om større ændringer af uddannelsen men ønsker en kontinuerlig 

udvikling af uddannelsen, så dimittenderne har de rette kompetencer i forhold til arbejdsmarkedet.    

 

Pkt. 5 Ellen fortæller kort om uddannelsens projektdag den 25. oktober 2022 og opfordrer panelets 

medlemmer til at deltage. Panelets medlemmer ønsker en nærmere rammebeskrivelse i forhold til 

projekter til uddannelsens studerende. Tidligere fremsendte mail omkring projekter gensendes til panelets 

medlemmer sammen med dette referat. 

 

Pkt. 6 Næste aftagerpanelmøde i marts 2023 afholdes hos Klinisk IT, OUH. Panelets medlemmer modtager i 

nærmeste fremtid en Doodle med forslag til mødedatoer.  

https://odin.sdu.dk/sitecore/index.php?a=fagbesk&id=102025

